
Protokół Nr XV/2020 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 12 marca 2020 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał 
wszystkich zebranych i otworzył X V sesję Rady Gminy Cewice. Następnie Pan 
Keller poinformował, że obrady sesji Rady Gminy Cewice są transmitowane 
za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk w oparciu o art. 20 ust. Ib 
ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Podkreślił, że 
uczestnicząc w sesji Rady Gminy Cewice obecni wyrażają zgodę na 
przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 
lit. c rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 
w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 
osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 
dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 
kwietnia 2016 r. - tzw. RODO. Zaznaczył również, że klauzula RODO znajduję 
się na tablicy ogłoszeń przy wejściu do sali obrad. 
W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan W. Keller 
stwierdził prawomocność obrad, ponieważ obecnych było 15 radnych. 

Ad. 2 

Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 
następująco: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy Cewice. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/12ł/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania 
i wykupu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 
Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIV/125/2019 Rady 
Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia 
planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 
szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form 
kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020 roku, 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 

i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/79/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia regulaminu 
targowiska gminnego w Cewicach, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 



c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, 

d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Cewice na rok 2020", 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta Gminy. 
15.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 

a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

16.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
17.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
18. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś chciałby 
zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Nikt nie zgłosił uwag i wniosków do przedstawionego porządku obrad X V sesji 
Rady Gminy Cewice. W związku z tym za przyjęciem przedstawionego 
porządku obrad X V sesji Rady Gminy Cewice radni głosowali w następujący 
sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X I V sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, został on 



przesłany do zapoznania się wszystkim radnym, a także przed sesją wyłożony 
był do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z X I V sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020. 

Wyjaśnień do uchwały udzieliła Pani Maria Franciszczak - Skarbnik Gminy 
Cewice na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy przedstawił informacje na temat nie wykonania określonych 
projektów inwestycyjnych w terminie i naliczania w związku z tym kar 
umownych. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 



Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Przewodniczący Rady poinformował, że z poprawek wprowadzonych 
do budżetu i wyjaśnień wynika, że oddajemy część pieniędzy z Funduszu Dróg 
Samorządowych, które wynikają z rozstrzygnięć przetargowych i które Gmina 
musi oddać. Podkreślił, że należy się cieszyć, że fundusze te Gmina otrzymała 
w wysokości 100 % planowanych kosztów. To świadczy o dobrej pracy Pana 
Wójta i urzędników. Z informacji od innych samorządów wiadomo, że pomimo 
podpisanych umów z Urzędem Marszałkowskim nie otrzymały one pieniędzy z 
nieznanych przyczyn. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad 5 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/121/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032. 

Pani M. Franciszczak - Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany do projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 
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Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania i wykupu. 

Wyjaśnień do uchwały udzieliła Skarbnik Gminy Cewice. Uzasadnienie do 
niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 
Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 



Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały. Podkreślił, 
że zaciągnięta pożyczka będzie spłacona ze środków z budżetu U E w ramach 
refundacji poniesionych wydatków na przebudowę ul. Szkolnej 
w Siemirowicach. 

Radna, Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIV/125/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu dofinansowania 
form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 
kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia objętych 
dofinansowaniem w 2020 roku. 

Radca Prawny Urzędu Gminy - Pan Patryk Celmer poinformował, że Wojewoda 
Pomorski zwrócił się do Rady Gminy Cewice o uchylenie tejże uchwały. 
Podkreślił, że wg nowej linii orzeczniczej Sądów Administracyjnych 
kompetencją Rady Gminy jest tylko wyodrębnienie środków finansowych na 
doskonalenie zawodowe nauczycieli w uchwale budżetowej. Natomiast 
pozostałe kwestie powinny być regulowane w drodze zarządzenia Wójta Gminy. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Pan W. Keller zapytał się Pani Skarbnik, czy w budżecie Gminy są 
wyodrębnione środki na doskonalenie zawodowe nauczycieli. 
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Pani Skarbnik poinformowała, że tak, jest to dział 801, rozdział 80146. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 1, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/79/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia regulaminu targowiska 
gminnego w Cewicach. 

Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały. Podkreślił, że już po raz ostatni zostaje zmieniony termin otwarcia 
targowiska gminnego. Zaapelował, że działalność targowiska zależy zarówno 
od sprzedających jak i kupujących. Zachęcał do sprzedawania własnych płodów 
rolnych. Poinformował, że jeżeli działalność targowiska się do końca roku 
bieżącego nie rozwinie, wówczas działka na której znajduje się targowisko 
zostanie przeznaczona na sprzedaż. 

Radny - Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej mienie Gminy Cewice. 
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Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. Podkreślił, że wnioskodawca, który chce wykupić działkę, chce 
również wyremontować drogę gminną. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pani M. Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Z. Tryba zapytał się, dlaczego nie doszło do sprzedaży działki 73/6 
w 2012 r. mino że Rada Gminy Cewice wyraziła na to zgodę. 

Wójt poinformował, że nie ma na ten temat wiedzy. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej mienie Gminy Cewice. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. Podkreślił, że warunkiem Komisji Infrastruktury Komunalnej, 
Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska był wykup wskazanej działki przez 
wnioskodawcę wraz z drogą prowadzącą do tej nieruchomości. Wójt uważa, że 
jest to zasadne. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 
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Pani M. Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pan Z. Tryba pytał o możliwość przedłużenia dzierżaw przez urzędnika? 

Wójt wyjaśnił, że pierwszą umowę dzierżawy do 3 lat może przedłużyć Wójt 
Gminy. Natomiast pozostałe przedłużenia umów dzierżaw musi zaakceptować 
Rada Gminy. 

Pan Tryba sugerował by umowy dzierżaw przygotować na jeden określony 
termin. 

Wójt poinformował, że to sprawdzi. 

Radny W. Keller zapytał, czy działka dzierżawiona od Starostwa Powiatowego 
jest nieodpłatnie. 

Pan Wójt poinformował, że tak. 
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Pan Keller zapytał się, czy w związku z tym istnieje możliwość o wystąpienie 
do Starostwa Powiatowego o nieodpłatne przekazanie tejże działki na rzecz 
Gminy Cewice. 

Wójt poinformował, że już pytał w tej sprawie i jeszcze będzie rozmawiał 
z Panią Starostą Powiatu Lęborskiego. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 

za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cewice 
na rok 2020". 

Pan Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, 
na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pani Marzena Reclaf zwróciła uwagę na wysokość środków przeznaczonych 
na Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cewice. Sprawdziła, że w gminach 
ościennych (Czarna Dąbrówka i Sierakowice) na taki program wydaję się mniej 
niż połowę tego, co w Gminie Cewice. W związku z powyższym miała pytania 
o przyczyny takich kosztów w Gminie Cewice. Poprosiła również o weryfikację 
tych kosztów. 

Pan J . Banka - Wójt przedstawił informacje na temat kosztów związanych 
z opieką nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
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na terenie Gminy Cewice. Podkreślił, że tylko jedna firma zgłosiła się z ofertą 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Cewice i że Gmina jest b. lesista i jest to jeden z elementów 
podwyższających owe koszty. 

Pani Reclaf wskazała, aby bezpośrednio zwrócić się do firm, które realizują 
takie zadania w ościennych gminach. 

Pan Wójt poinformował, że firmy te nie odpowiadają na składane oferty. Jeszcze 
raz wszystko przeanalizuje i przedstawi informacje na kolejnej sesji. 

Radna M. Bachan zapytała się, czy stawki są ryczałtowe, czy odrębne za każdą 
usługę. 

Wójt poinformował, że jest to opłata stała. W wyjątkowych sytuacjach, 
są jeszcze dodatkowe opłaty. 

Przewodniczący Rady poprosił Wójta o przedstawienie szczegółowej 
informacji na temat kosztów związanych z programem opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cewice 
na następnej sesji Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 14 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że uchwały wymagające publikacji 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego zostały opublikowane. 

Ponadto Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• planowana nitka gazociągu na terenie Gminy Cewice, 
• ograniczenie zajęć w szkołach w związku z epidemią koronawirusa 

w Polsce, 
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• ograniczenie wizyt w Urzędzie Gminy w Cewicach i zamknięcie kasy 
w związku z epidemią koronawirusa w Polsce, 

• odwołanie zebrań wiejskich w sołectwach: Bukowina, Cewice, Maszewo 
Lęborskie, Osiedle Na Skarpie w Siemirowicach do 31 marca 2020 r. 
w związku z epidemią koronawirusa w Polsce, 

• higiena i rozwaga w związku z epidemią koronawirusa w Polsce, 
• przegrana sprawa Gminy Cewice w sądzie I instancji w związku 

z niewykonaniem inwestycji w terminie - kanalizacji w Siemirowicach 
przez wykonawcę; koszt apelacji do sądu I I instancji to ok. 56 tys. zł. 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał n/w opinie 
wypracowane prze komisje stałe Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0012.3.2.2020 z dnia 17.02.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
(załącznik nr 10 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.1.2.2020 z dnia 24.02.2020 r. - opinie Komisji 
Budżetu i Rozwoju (załącznik nr 11 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.3.3.2020 z dnia 25.02.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
(załącznik nr 12 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.1.3.2020 z dnia 11.03.2020 r. - opinia Komisji 
Budżetu i Rozwoju (załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

W dalszej części Przewodniczący Rady zaapelował do zachowania rozwagi 
i rozsądnych działań w okresie epidemii. Następnie złożył życzenia z okazji 
Dnia Sołtysa w dniu 11.03.2020 r. Złożył również życzenia radnemu, który 
obchodził w dniu sesji 40 lat. Ponadto poinformował wszystkich radnych 
o konieczności składania oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br. 

Ad. 16 

Radny Adrian Wenta zaapelował o bezpieczeństwo na drogach i doposażenie 
mieszkańców w elementy odblaskowe. 

Radny Grzegorz Partyka poinformował, że brał udział w szkoleniu dot. 
kompetencji komisja ds. skarg, wniosków i petycji i wszelkie informacje 
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przekaże członkom komisji na najbliższym posiedzeniu. Następnie zapytał 
Wójta o działalność firmy w Kamieńcu. 

Pan Wójt poinformował, że sprawę prowadzi Starostwo Powiatowe. W tej 
sprawie zgłaszał się do Starostwa i otrzymał lakoniczną odpowiedź, że jest 
prowadzone postępowanie prokuratorskie. Wójt może działać tylko zgodnie 
z prawem. 

Radny Michał Grybisz miał pytania odnośnie tego, co dzieje się ze zdejmowaną 
nawierzchnia dróg remontowanych na terenie Gminy Cewice. 

Pan J . Bańka - Wójt wyjaśnił, że pozyskany materiał będzie wykorzystywany 
na remontowanie dróg na terenie całej Gminy. 

Radna M. Bachan zgłosiła problem związany z nieterminowym wywożeniem 
śmieci „na osiedlu". Zgłaszano monity do firmy wywozowej, lecz nie ma w tej 
kwestii poprawy. 

Wójt wyjaśni tą sprawę. 

Pani A. Kubica zapytała o specjalne procedury w szkoła w związku z b. wysoką 
zachorowalnością w ostatnim czasie także na grypę. 

Pan Wójt poinformował, że miał sygnały ze szkoły w Cewicach w związku 
z dużą zachorowalnością na grypę. I w tej sprawie kontaktował się z Sanepidem 
w Lęborku i Kuratorium Oświaty. Otrzymał informację, że szkoła musi 
zamówić we własnym zakresie firmę, która wykona dezynfekcję w szkole. 

Wójt poinformował, że jest przygotowany list gratulacyjny oraz kwiaty dla Pana 
J . Kwidzińskiego - kombatanta z okazji jego urodzin. 

Pan P. Celmer - radca prawny Urzędu Gminy poinformował, że w Polsce ma 
zostać wprowadzony stan zagrożenia epidemicznego i być może w związku 
z tym zostaną nałożone na obywateli i instytucje różne nakazy i zakazy. 

Przewodniczący Rady zasygnalizował, że firma z Kamieńca również pozostawia 
przy drodze b. dużo śmieci. Zgłosił również problem związany z terminowością 
wywozu śmieci na terenie Gminy. 
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Pani Ewa Maszota - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach 
zgłosiła się z apelem do radnych i sołtysów o informowanie mieszkańców 
w związku z ograniczeniem wizyt u lekarzy oraz w Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Cewicach, co jest wynikiem epidemii koronawirusa w Polsce. 

Radna Marzena Reclaf podziękowała Wójtowi za zabezpieczenie w budżecie 
gminy funduszy na wykonanie dokumentacji dot. budowy drogi przy 
ul. Akacjowej i Osiedla Młodych w Cewicach. 

Wójt wyjaśnił, że wszystko jest na etapie projektowania. Będzie szukał 
możliwości dofinansowania na realizację tego zadania. 

Głos zabrał Dyrektor Gminnego Centrum Kultury - Pan Karol Płotka 
i poinformował, że w związku z epidemią koronawirusa działalność GCK 
zostaje zawieszona do odwołania. 

W związku z brakiem interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń 
zgłaszanych na poprzedniej sesji, nie ma również na nie odpowiedzi. 

Pan Antoni Korościk - Sołtys sołectwa Osowo Lęborskie zapytał się w imieniu 
wszystkich sołtysów w jaki sposób mają dokonać zapłaty podatków, które 
przyjęli od mieszkańców. 

Wójt Gminy poinformował, że wyjątkowo dla Sołtysów kasa zostanie otwarta. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X V sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 

Ad. 17 

Ad. 18 

Ad. 19 
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